
Když sněží do saxofonů 

V neděli 9. prosince 2012 v 16.00 hod. byly v Dobročovicích tři stupně pod nulou, nádherně sněžilo a 

bylo jasné, že se každou chvílí začne pohádkově stmívat. Pouliční lampy už každou vteřinou čekaly, až 

se budou moci nenápadně plíživě projevit a posléze zazářit v plné síle. A právě v tomto nedělním 

magickém rozpoložení se na dobročovické návsi ozvaly první pronikavé tóny saxofonů. Kačeny 

dřímající na zasněženém břehu rybníka se lekly, rozkvákaly, a já přidala do kroku k místu, kde to 

právě se vší vervou rozbalilo Kvartofonové  saxteto z Prahy-Zličína. A spatřila jsem výjev jak z filmu 

střižený. Čtyři stateční krásní, se srdcem širokým jako celá planeta, do čepic a kapucí zabalení 

muzikanti, hráli z plných plic jedinému posluchači. Dobročovickému znalci a milovníkovi hudby 

starých mistrů, do kapuce zachumlanému, ale šťastnému Slávkovi Kulískovi. Těšně za zády hudebníků 

se rozprostíral jemně zamrzlý dobročovický rybník, před nimi se tyčila podmanivá pozdně barokní 

kaple sv. Isidora. Do hudebních nástrojů jim tančily sněhové vločky, přestože v kontaktu se širým 

nebem saxofonistům bránila stříška místní autobusové zastávky.  A hráli proslulého Bacha, 

neznámého Maška i vánoční koledy. Mezitím řady posluchačů zhoustly asi na osm lidí. A měli jsme i 

přespolní návštěvu, neboť ze sousední Sibřiny nás zástupci o.s. Sosák pohostili vzácnými královskými 

dary: svařeným vínem a horkou medovinou.  

„Už jsem hrál za deště, ale je to poprvé, co mi do saxofonu sněží,“ nechal se slyšet pan kapelník 

Roman Krása, o jehož saxofonovém kvartetu se můžeme blíže dozvědět na 

www.saxkvarteto.webnode.cz. Hudebníci, ze kterých se nakonec při bližším kontaktu vyklubala i 

jedna hudebnice,  koncert,  pořádaný o.s. Dobrák  s podporou OÚ Dobročovice, však rozhodně 

nevzdali a v nasazení nepolevovali. Kdo ví, třeba je uprostřed přednesu podnítil  jeden posluchač 

svým zvoláním, že Jiří Stivín hraje i na banán. A jistě i na zmrzlý banán.  

Když pan kapelník pronesl, že teď bude následovat „pozdravení Marušce“, hladina dobročovického 

rybníka vzápětí začala odrážet nesmrtelné tóny skladby „Ave Maria“.  Každý z nás se hmatatelně ztišil 

a kdesi v éteru byla cítit krása. To už lampy svítily naplno, stejně tak i nádherný obecní vánoční strom 

před Hasičskou zbrojnicí. Palce u nohou mrzly a vánoční cukroví na stolečku, které připravila paní 

jednoho z hudebníků, sněhové vločky překrásně a totálně zacukrovaly.  

A někde mezi tím vším člověk cítil, svíraje plastový kelímek teplého svařáku v ruce, napůl slepý se 

zasněženými brýlemi na nose, že tohle jsou přesně ty chvíle, bez kterých by byl život prázdný.  Měsíc 

na obloze sice nesvítil, ani se neodrážel na hladině rybníka, jak to v Dobročovicích umí, ale zdálo se 

při pohledu do dálky, že tam někde v přítmí, ve větvích staré vrby, jakoby koncert poslouchal a 

vánoční sousedskou atmosféru se zájmem sdílel i náš dobročovický vodník. Pro svařené víno si sice 

nepřišel, ale možná, že příště bychom mu mohli jeden kalíšek ke staré vrbě přinést. 

 


